

Canadian Journal of Law & Society Revue Canadienne Droit et Société

Forthcoming Special Issue Volume 33:2, Summer 2018

Decolonizing Labour Law: Contributions to an Emergent Transnational Labour Law **Vers un droit du travail décolonisé: contributions au droit transnational du travail en émergence**

Guest Editor: Professor Adelle Blackett, McGill University

This special issue offers original, timely and challenging contributions. Articles are written by interdisciplinary law and society scholars engaged with the emergence of a transnational labour law that recentres the global South – including the South of the North - and in the process, works to decolonize labour law.

Ce numéro spécial offre des contributions originales, pertinentes et provocatrices par des juristes spécialisé.e.s en droit et société et intéressé.e.s par l'émergence d'un droit transnational du travail qui recentre le Sud global, y compris le Sud du Nord, et qui, ce faisant, contribue à la décolonisation du droit du travail.

- *Adelle Blackett*, Introduction: Decolonizing Labour Law: Contributions to an Emergent Transnational Labour Law – Vers un droit du travail décolonisé : contributions au droit transnational du travail en devenir
- *Sabaa Ahmad Khan*, Struggles and Actions for Legal Space in the Urban World: The Case of Informal Economy Waste Workers
- *Sara Seck*, Transnational Labour Law and the Environment: Beyond the Bounded Autonomous Worker
- *Isabelle Martin*, The Use of Transnational Labour Law in Steering Socially Responsible Corporate Governance toward Increased Workers Protection
- *Zobaida Khan*, Transnational Labour Governance: A Critical Review of Proposals for Linkage through the Lens of the Rana Plaza Collapse in Bangladesh
- *Armel Brice Adanhounme*, La citoyenneté corporative entre libéralisme et démocratie : les individus ou leur communauté?
- *Elsa Gallerand & Martin Gallié*, Travail non libre et rapports sociaux de sexe. À propos des programmes canadiens d'immigration temporaires
- *Bethany Hastie*, The Inequality of Low-Wage Migrant Labour: Reflections on PN v FR and OPT v Presteve Foods
- *Adrian Smith*, Temporary Labour Migration and the 'Ceremony of Innocence' of Postwar Labour Law: Confronting 'the South of the North'
- *Adelle Blackett*, Global Justice in Transnational Labour Law: A Review of Yossi Dahan, Hanna Lerner and Faina Milman-Sivan, eds., *Global Justice and International Labour Rights* (Cambridge University Press, 2016).

Canadian Journal of Law & Society

The *Canadian Journal of Law and Society (CJLS)* is a bilingual periodical publishing innovative research in the broad field of law and society scholarship. Rooted in the distinctive Canadian Law and Society movement, *CJLS* features international scholarship concerning the intersection of law and sociology, cultural studies, literature, political science, criminology, history, human rights, gender studies and political economy.

Revue Canadienne Droit et Société

La Revue Canadienne Droit et Société (RCDS) est une revue scientifique bilingue consacrée à la publication d'une recherche de pointe dans le vaste champ des études en droit et société. Ancrée dans l'innovateur mouvement canadien Law & Society, la *RCDS* met en vedette des études internationales sur des questions théoriques et empiriques se situant à l'intersection de la sociologie du droit, des études culturelles, de la littérature, des sciences politiques, de la criminologie, de l'histoire, des droits humains, des études de genre et de l'économie politique.

Register for content alerts, access free content and discover more about this important journal here: cambridge.org/cjls-rcds

Pour savoir comment s'abonner, soumettre votre travail ou recevoir des annonces de la RCDS, veuillez visiter la page d'accueil: cambridge.org/cjls-rcds



Editors/Rédacteurs

Benjamin L. Berger

(English language manuscripts),
Osgoode Hall Law School, York University, Canada

Joane Martel

(Manuscripts en français),
Université Laval, Canada

Eric H. Reiter

(English language manuscripts),
Concordia University, Canada

Published by Cambridge University Press for the
Canadian Law and Society Association



CAMBRIDGE
UNIVERSITY PRESS